
 

 Zápis 
 

Z 2. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 25. 2. 2020 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 24  
 
Hosté:   prof. Kotrba, prof. Vojtěch, Ing. Chválná, doc. Jahoda, Ing. Kavalcová, Mgr. Kinzlová, prof. 
Matějka 
 
Program zasedání Akademického senátu konaného dne 25. 2. 2020 

 
1. Vyjádření předchozího souhlasu s navrhovanými členy Vědecké rady VŠCHT Praha 

2. Nominace do Rady pro vnitřní hodnocení za AS VŠCHT Praha 

3. a) Jednací řád Rady pro vnitřní hodnocení  

b) Jednací řád Vědecké rady 

c) Jednací řád etické komise  

4. Schválení dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací a tvůrčí činnosti a 

souvisejících činností veřejné vysoké školy 

5. Harmonogram schvalování rozpočtu na rok 2020 + obecné informace o tvorbě rozpočtu 

6. Různé 

a) Informace o pozemcích na Vítězném náměstí 

b) Nominace do orgánů (PIGA, ediční rada, Grantová rada) 

c) Informace z kolegia rektora 

d) Informace z Rady VŠ 

e) Informace ze zasedání předsednictva 

 

Program jednání schválen (hlasování pro-proti-zdržel 23 – 0 – 0) 

 

Ad 1. Vyjádření předchozího souhlasu s navrhovanými členy Vědecké rady VŠCHT Praha 

Soubor navrhovaných členů VR byl představen rektorem již na minulém zasedání. Návrh složení 

vědecké rady včetně životopisů navržených členů byly senátu předloženy v zákonné lhůtě. 

Usnesení: Senát vyjadřuje předchozí souhlas se jmenováním navržených kandidátů do Vědecké rady 
VŠCHT Praha. 
Senát Hlasování: 24– 0 – 0  

 

Ad 2. Nominace do Rady pro vnitřní hodnocení za AS VŠCHT Praha  

 

V souladu s jednacím řádem AS byli jednotlivými senátory navrženi tito kandidáti:  

Doc. Ing. Pavel Čapek, CSc. (FCHT) 
Prof. Ing. Václav Janda, CSc. (FTOP) 
Prof. Ing. Jiří Wanner, DrSc. (FTOP) 
Doc. Ing. František Skácel, CSc. (FTOP) 
Prof. Ing. Jana Hajšlová, CSc. (FPBT) 
Doc. Ing. Ondřej Uhlík, Ph.D. (FPBT) 
Doc. Dr. Ing. Milan Jahoda (FCHI) 
Prof. RNDr. Petr Slavíček, Ph.D. (FCHI) 



Ing. Stanislav Valtera (student, FCHI)  
 

Usnesení: Senát schvaluje nominaci všech navržených kandidátů do RVH VŠCHT Praha.  

Senát Hlasování: 24– 0 – 0  

 

Ad 3. a) Jednací řád Rady pro vnitřní hodnocení  

Novela řádu byla navržena rektorem v souladu s připomínkami Národního akreditačního úřadu 

(NAU). Hlavní změnou je přesné vymezení lhůty pro hlasování per-rollam a změna funkčního období 

členů rady. Proběhla diskuse, ve které byly zodpovězeny dotazy senátorů. Doc. Moucha upozornil na 

formální chyby v čl. 6, body 5c)d)e). 

 

Usnesení: AS schvaluje předložený Jednací řád Rady pro vnitřní hodnocení s formálními úpravami. 

Úpravy: Čl. 6, body 5c)d)e)  3x „ukončení“ na místo „ukončením“ 

Senát Hlasování: 24– 0 – 0  

 

b) Jednací řád Vědecké rady 

Novela řádu byla navržena rektorem v souladu s připomínkami NAU. Hlavní změnou je přesné 

vymezení lhůty pro hlasování per-rollam. 

 

Usnesení: AS schvaluje předložený Jednací řád Vědecké rady VŠCHT Praha. 

Senát Hlasování: 24– 0 – 0  

 

c) Jednací řád etické komise  

Senát projednal Jednací řád etické komise. Rektor okomentoval požadavky NAU, které jsou v návrhu 
reflektovány. V komisi bude vždy přítomen student VŠCHT Praha. Celkový počet členů komise bude 
zvýšen z pěti na sedm. Tři členy nominuje senát VŠCHT Praha. Dále je v pravomocích předsedy 
komise zanesena možnost přizvání odborníka s právem poradním. Bude zveřejňován přehled činnosti 
rady. 

Během diskuze bylo navrženo vypuštění formulace „včetně studenta“ z čl. 1. Skutečnost, že nejméně 
jedním členem Etické komise musí být student, bylo doporučeno vyjádřit v článku 2. Dále bylo 
konstatováno, že by měla být Etické komisi ponechána možnost navrhovat možné postihy (čl. 4). 
V další diskusi byl mimo jiné senát rámcově seznámen s typy případů, kterými se Etická komise na 
VŠCHT Praha zabývá. 

Usnesení: AS projednal návrh Jednacího řádu etické komise s doporučením drobných úprav týkajících 

se článků 1, 2, a 4. 

Senát Hlasování: 23– 0 – 0  

Doc. Moucha nebyl při hlasování přítomen v sále.  

 

Ad. 4. Schválení dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací a tvůrčí činnosti a 

souvisejících činností veřejné vysoké školy 

Za rok 2017 byla již dříve schválená ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací a tvůrčí 
činnosti a souvisejících činností veřejné vysoké školy, nyní je předkládán dodatek za rok 2018.  
V 1. čtení byl již dodatek projednán AS ještě v minulém složení. Předloženou verzi již projednala 
Vědecká rady VŠCHT Praha. Následně bude text postoupen projednání Správní radou. 
 



Usnesení: AS schválil dodatek za rok 2018 ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací a tvůrčí 

činnosti a souvisejících činností veřejné vysoké školy 

Senát Hlasování: 24– 0 – 0  

 

Ad. 5. Harmonogram schvalování rozpočtu na rok 2020 + obecné informace o tvorbě rozpočtu 

Vzhledem k obměně složení senátu paní kvestorka na úvod seznámila se způsobem tvorby rozpočtu 
na VŠCHT Praha. Dále pak navrhla harmonogram schvalování rozpočtu předpokládající schválení do 
poloviny května. Jednání o rozpočtu budou nyní předmětem jednání dalších zasedání AS a rovněž 
zasedání hospodářského výboru. V diskusi byl objasněn možný dopad změny přístupu k DPH na 
vysoké školy a VŠCHT Praha. 
 
Prof. Vojtěch představil AS projekt InCeMeT (Integrovaná Cementářsko- Metalurgická technologie). 
Tento projekt je úzce spojen s rozpočtem VŠCHT Praha, neboť bude vyžadovat investici 35 mil. Kč ze 
strany VŠCHT Praha. V rámci projektu by měla být otestována a realizována technologie vyvinutá na 
VŠCHT Praha. Pro tyto účely bude vybudována unikátní cementářská pec. Kromě projektu bude 
infrastruktura vybudovaná v rámci projektu dále využitelná i pro další výzkumné aktivity VŠCHT 
Praha. Předpokládaná investice do tohoto projektu bude mít několikanásobný návrat v horizontu 
deseti let. Paní kvestorka rovněž představila možnost financování úvěrem. 
 
Následně bylo diskutováno možné zapojení všech fakult do výzkumných aktivit na vybudovaném 
zařízení a jeho smluvní ošetření. Dále pak bylo dotazováno možné využití pece pro jiné účely zejména 
v případě, kdyby původní projekt, který je částečně rizikový, nevyšel. V další diskusi rektor vyjádřil 
ochotu VŠCHT financovat podobné projekty navržené jinými pracovišti, po zvážení výnosů pro školu, 
stupně rozpracovanosti, spoluúčasti partnerů a míry rizika. Na závěr bylo konstatováno, že pro 
schválení částky bude Akademický senát potřebovat podrobnější finanční rozvahu. 
 

Ad. 6 Různé 

a) Informace o pozemcích na Vítězném náměstí 

Rektor seznámil senátory se záměrem řešit problém dostavby Vítězného náměstí v Dejvicích. 

 

Odešel doc. Friess, doc. Bartáček . 

Senát je v počtu 22. 

 

b) Nominace do orgánů (PIGA, ediční rada, Grantová rada) 

Předseda AS shrnul členství senátorů ve školních komisích/radách. Ještě bude vybrán zástupce do 

Rady Výpočetního centra a zástupce studentů do Ediční rady. 

 

Odešla doc. Rubešová, Doc. Kouřil, senát v počtu 20 

 

c) Informace z kolegia rektora 

- bylo ukončeno výběrové řízení na tlakové lahve - vítěz firma SIAD 

- v přípravách je 70. výročí školy - doc. Chuchvalec byl vybrán jako interní zástupce VŠCHT pro 

přípravu knihy 

- návštěva mezinárodního evaluačního panelu se uskuteční druhý týden v červnu 

- akreditace ekonomických studijních programů byly předány na NAU 

- byla diskutována pravidla a způsob zveřejňování kvalifikačních prací  

 

 

Odešel doc. Mareš, senát v počtu 19 



 

d) Informace z Rady VŠ 

- novela VŠ zákona vstoupila do další fáze schvalování 

- jedná se o navýšení částky pro VŠ na rok 2021 

- zákon o NKU by neměl zahrnovat VŠ 

 

e) Informace ze zasedání předsednictva 

 

- umisťováním informací na web má za AS na starosti doc. Lovecká 

- na webu AS budou aktualizovány medailonky členů AS; budou pořízeny fotografie 

- k diskusi senátorů bude používán system Microsoft Teams 

 

 

 

Příští zasedání AS bude 17. 3. 2020 

 

   Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                             Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
 
 
 
 


